
ACTA NÚM. 145 
 

Assistents: 
Francisco José Morente Valero 
Xavier Bardina Simorra 
Maite Carrassón López de Letona 
Ernesto Castaños Moreno 
Jaume Farrés Vicén 
Ana Fernández Montraveta  
Vicent Fonollosa Pla 
Enric Fossas Espadaler 
Margarita Freixas Alas 
Jesús Giraldo Arjonilla 
Eduard Jose Cunilleras 
Montserrat Llagostera Casas 
Maria Montserrat Rifà Valls 
Héctor Sala Lorda 
Armand Sanchez Bonastre 
Jordi Suñé Tarruella 
José Tejada Fernandez (En substitució de 
Miquel Domènech Argemí) 
Maria Valdés Gázquez 
Pere Ysàs Solanes 
 

A Bellaterra, a les 09.40 h del dia 20 de juliol 
de 2021, es reuneixen a distància i sota la 
presidència del vicerector de Personal 
Acadèmic, el doctor Francisco José Morente 
Valero, els membres de la Comissió de 
Personal Acadèmic assenyalats al marge. 

 
S’ha excusat d’assistir a la reunió el doctor Miquel Domènech Argemí, el doctor Xavier Ramos 
Morilla i el senyor Fernando Guerrero Rebollo. 
 
Actua com a membre de suport el senyor Joan Farré Vila. 
 
Hi actua, com a secretària, la senyora Montse Tarjuelo Jacas, lletrada del Gabinet Jurídic de la 
UAB. 
 
La present sessió de Personal Acadèmic s’ha desenvolupat a distància, mitjançant l’aplicació 
Teams, atesa l’emergència sanitària decretada a causa del Covid-19, d’acord amb la  Instrucció 
5/2020, sobre l’organització de reunions urgents a distància dels òrgans de govern col·legiats 
generals. Igualment la possibilitat que els òrgans col·legiats celebrin actes a distància està 
regulat a l’article 17 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic. El 
vicerector de Personal Acadèmic informa als membres que la sessió es gravarà a efectes de 
preparació de l’acta i si algú no vol esser gravat haurà de manifestar-ho i apagar el micròfon i 
tancar la càmera. 
 
Ordre del dia  
 

1. Aprovació de l’acta de la reunió anterior. 
2. Informe del vicerector de Personal Acadèmic 
3. Convocatòria de concursos de personal acadèmic permanent 
4. Convocatòria de concursos de personal acadèmic temporal 

https://siastd.uab.es/pcde/fitxa_persona.jsf?id=741536d7e00520ae&entitat=783&colectiu=PDI
https://www.uab.cat/doc/Instruccio_2020_05
https://www.uab.cat/doc/Instruccio_2020_05
https://www.uab.cat/doc/Instruccio_2020_05


5. Aprovació de les propostes de professorat emèrit i honorari per al curs 2021-22. 
6. Assumptes de tràmit: 
6.1. Informació dels col·laboradors de docència nomenats al juny de 2021  
6.2.- Modificació nom del departament del concurs de professorat lector en el marc del Pla 
Serra Húnter de referència UAB.LE-120022 
7. Torn Obert paraules 
 
1. Aprovació de de l’acta de la reunió anterior. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment, acorda aprovar l’acta del dia 29 de juny 
de 2021. 
 
2. Informe del vicerector de Personal Acadèmic 
 

El vicerector vol donar la benvinguda als nous membres, ja que en la darrera sessió del Consell 
de Govern es va modificar la composició d’aquesta Comissió. En aquest sentit dóna la 
benvinguda als doctors i doctores següents: Jaume Farrés Vicén, degà de la Facultat de 
Biociències, Montserrat Llagostera Casas, directora del Departament de Genètica i de 
Microbiologia, Eduard José Cunilleras, director del Departament de Medicina i Cirurgia Animals, 
Ana Fernández Montraveta, directora del Departament de Filologia Anglesa i Germanística, 
Francesc-Josep de Rueda Roigé, director del Departament  d’Art i de Musicologia i Anna Díaz 
Vicario, professora del sector B. 
 
En igual sentit vol agrair als membres que han deixat de ser-ho la seves aportacions a la 
Comissió, i informa que els membres que han causat baixa són: Ramón Vilanova Arbós, director 
de l'Escola d'Enginyeria, Lluís Escriche Martínez, director del Departament  de Química, José 
Francisco Pérez Hernández, director del Departament de Ciència Animal i dels Aliments, Ricard 
Ripoll Villanueva, director del Departament  de Filologia Francesa i Romànica, i Joaquin Beltrán 
Antolín, director del Departament  Traducció i d'Interpretació i d'Estudis de l'Àsia Oriental 
 

Respecte a l’informe explica el vicerector que des de la darrera sessió d’aquesta Comissió no hi 
ha cap novetat per explicar i diu que si algú vol comentar alguna cosa podrà fer-ho en el punt 
del torn obert de paraules.  

 

3. Convocatòria de concursos de personal acadèmic permanent 
 
El vicerector presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que correspon a 4 places de titulars 
de l’oferta d’ocupació pública d’aquest any.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Aprovar la convocatòria dels concursos públics per a l’accés a places de professorat 
permanent, de conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquest 
acord. 

 
 

http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/PERSONAL_ACADEMIC/20-07-2021/PUNT5/PropostaAcord5.htm
http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/PERSONAL_ACADEMIC/29-06-2021/PUNT9/PropostaAcordCol-laboradors-CPA-29-6-21.htm
http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/PERSONAL_ACADEMIC/20-07-2021/PUNT6/6.2/PropostaAcord6.htm
http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/PERSONAL_ACADEMIC/20-07-2021/PUNT6/6.2/PropostaAcord6.htm


4. Convocatòria de concursos de personal acadèmic temporal 
 

El vicerector de Personal Acadèmic presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que 
correspon a places d’associats mèdics d’unitats docents hospitalàries, i com es preceptiu s’ha 
reunit prèviament la comissió mixta formada per l’Hospital i la UAB.  

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Aprovar la convocatòria dels concursos públics per a l’accés a places de professorat 
temporal, de conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquest 
acord. 

 
 
5. Aprovació de les propostes de professorat emèrit i honorari per al curs 2021-22. 
 
El vicerector vol fer una breu presentació, atès que hi ha molts membres que són nous, i explica 
que, fins a la convocatòria del curs acadèmic 2020-2021, aquesta Comissió aprovava la proposta 
de nou professorat emèrit i honorari, les renovacions d’aquestes dues tipologies i el pas d’ 
emèrit a honorari. Comenta que amb la darrera modificació del Reglament de personal 
acadèmic, es van modificar els articles que regulaven aquests aspectes i ara ja no és necessari 
que aquesta Comissió es pronunciï sobre les renovacions si són aprovades pels departaments, 
de manera que en l’actualitat es comuniquen al vicerectorat i ja es renoven les propostes. 
Comenta que aquesta Comissió manté l’aprovació per primera vegada de la condició d’emèrit o 
honorari. Concreta que són 9 professors i professores que es postulen a emèrits i un a honorari. 
A Nebula hi ha la documentació dels expedients: la proposta del pla de treball, la proposta del 
departament i l’acta on consta l’acord. Explica que s’ha publicat una llista d’admesos i exclosos, 
hi havia un exclòs, que no havia acreditat activitat de gestió, però ho va fer en el termini atorgat 
i se’l va considerar admès. Comenta que no hi ha cap sol·licitud per la via extraordinària. Explica 
que pel que fa al procés de votació, l’enllaç a partir del qual s’entra a l’aplicació informàtica està 
copiat al xat i s’ha d’entrar amb el NIU personal, no l’institucional. 
 
A continuació s’inicia un torn obert on es demanen certs aclariments de la regulació que són 
contestats pel vicerector. Es comenta que en un departament una professora no va obtenir 
l’acord del Consell de Departament per esdevenir honorària després de l’etapa d’emeritatge. 
També es demana pel topall del 3%. Es comenta que part del professorat té confusió respecte 
al pas d’emèrit a honorari; la situació que tenim no concorda amb la motivació per la qual es va 
crear la figura d’honorari: si hi havia falta de places per ser emèrits o professors que tenien una 
situació d’emèrits i els hi calia un nomenament per mantenir l’activitat al campus, es comenta 
que estaria bé que s’expliqués per què es va crear aquesta figura, si no es posa en una situació 
difícil als departaments. 
 
 
El vicerector explica breument en què consisteix la via extraordinària, i pel que fa a 
l’automatisme del pas d’emèrit a honorari comenta que no hauria de ser automàtic, que tot ha 
de passar perquè el pla de treball impliqui una activitat real que s’ha de fer i per a la que calgui 
el nomenament com a honorari. Explica que el Reglament de Personal Acadèmic s’ha de 
modificar de forma integral a curt termini, i quan es faci serà el moment d’aclarir aquest aspecte. 
Respecte al topall del 3% explica que prové de la Llei Orgànica d’Universitats i la raó de la 
reforma que es va fer en el procediment de nomenament d’emèrits va venir per tal de no 

http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/PERSONAL_ACADEMIC/20-07-2021/PUNT5/PropostaAcord5.htm


superar aquest topall, ja que el grau d’exigència anterior era molt baix i ens podíem haver situat 
per sobre del topall en poc temps. Ara els requisits són molt més exigents i per això no ens 
acostem a aquest 3%; a la votació que faci la CPA avui, tothom que tingui majoria simple de vots 
favorables serà emèrit o honorari. Si veiem que ens tornem a apropar al llindar perillós, 
prèviament la comissió haurà de fixar criteris per prioritzar els possibles candidats, però de 
moment no és el cas. 
 
 
El vicerector de Recerca comenta que des del seu àmbit es va participar molt en la modificació 
de la normativa dels emèrits i honoraris i comenta que la creació de la figura dels honoraris no 
va venir motivada únicament per si superàvem el topall del 3% o pels que no poguessin ser 
emèrits. Recorda que el reconeixement com emèrit es vitalici a efectes honorífics, la qual cosa 
no vol dir que tinguis despatx, ni ús de mitjans de la universitat per tota la vida. Va venir 
motivada també perquè ens trobàvem amb gent amb projectes molt potents que participaven i 
venien regularment a la Universitat i ja no tenien la cobertura del contracte d’emèrit. Calia 
buscar una cobertura legal, de manera que si tens un pla d’activitats que siguin d’interès per a 
la Universitat i també tens el vistiplau del departament, es pugui encabir la col·laboració 
d’aquesta persona dins de la figura del professor honorari.   
 
La Comissió de Personal Acadèmic  acorda, 

Primer.- Proposar el nomenament com a professors emèrits dels doctors i doctores següents: 
Manuel Aznar Soler, Joan Botella Corral, Dolores Jaraquemada Pérez de Guzmán, Juan Enrique 
Martínez Legaz, Ignacio Morgado Bernal, Antonio Mur Sierra, Rosa Maria Ortuño Mingarro, 
Ricardo Pujol Borrell, Josep Rifà Coma, i Joan Subirats Humet.  

Segon.- Proposar el nomenament com a professor honorari del doctor Josep Maria Figueres 
Artigues. 

Tercer.- S’adjunta com annex l’informe acreditatiu del detall de la votació. 

Quart.- Encarregar al vicerector de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment d’aquest 
acord. 

 
Punt 6. Assumptes de tràmit. 

6.1. Informació dels col·laboradors de docència nomenats al juny de 2021  
 
El vicerector de Personal Acadèmic presenta aquest punt pel qual la Comissió dóna el vistiplau 
dels col·laboradors de docència que han entrat al sistema durant el mes de juny de 2021, de 
conformitat amb les previsions del Reglament de personal acadèmic. 

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer. Donar-se per assabentada del reconeixement com a col·laboradors docents del mes 
de juny de 2021 en les diverses modalitats previstes al Reglament de personal acadèmic. 

Segon. Encarregar al vicerector Personal Acadèmic l’execució i el seguiment d’aquests acords. 

 
6.2.- Modificació del nom del departament del concurs de professorat lector en el marc del Pla 
Serra Húnter de referència UAB.LE-120022 
 

http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/PERSONAL_ACADEMIC/29-06-2021/PUNT9/PropostaAcordCol-laboradors-CPA-29-6-21.htm
http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/PERSONAL_ACADEMIC/20-07-2021/PUNT6/6.2/PropostaAcord6.htm
http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/PERSONAL_ACADEMIC/20-07-2021/PUNT6/6.2/PropostaAcord6.htm


El vicerector explica que aquesta modificació es presenta ja que en un concurs de professor 
lector del Programa Serra Húnter amb referència LEC 120022, aprovat en aquesta Comissió en 
data 25 de maig de 2021, per resolució de 31 de maig de 2021 (convocatòria núm. 
2021/D/LEM/CL/4), publicada al DOGC de data 9 de juny de 2021, es va produir un error en la 
denominació del Departament de destinació, de manera que on diu Departament de Didàctica 
de la Matemàtica i de les Ciències Experimentals ha de dir Departament de Didàctica de la 
Llengua i la Literatura i de les Ciències Socials.   

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Aprovar la correcció d’errors del concurs amb referència UAB – LE- 120022, de 
conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon. Encarregar al Vicerector de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquests 
acords.  

 

7. Torn Obert de paraules. 

El doctor Hèctor Sala vol acomiadar-se de la Comissió, i vol reconèixer la tasca que fa aquesta 
comissió, que és fonamental, i també vol reconèixer la tasca del vicerector Francisco José 
Morente i del seu “binomi” la vicerectora Maite Carrassón, que són un sinònim de bon to i 
objectivitat. Finalment té un desig, i és que la culminació de la tasca d’aquesta Comissió sigui 
que en algun moment hagi un punt d’inflexió en les plantilles de professorat, sobretot pel que 
fa al nombre excessiu de professors associats i al necessari rejoveniment de la plantilla.  

La doctora Montserrat Rifà també vol acomiadar-se ja que acaba el seu mandat com a directora 
de Departament i vol manifestar que ha estat un plaer participar-hi, per més que no ha estat 
massa temps, però vol donar les gràcies per l’aprenentatge i sobretot vol reconèixer  al president 
de la Comissió que faci honor al que va dir la Úrsula K. Le Guin, que les universitats són centres 
de la paraula, de la governança de les paraules i del diàleg i això li agraeix molt especialment al 
vicerector Morente. 

El vicerector de Personal Acadèmic vol agrair al doctor Sala i a la doctora Rifà les seves paraules, 
els acomiada amb pena, però els desitja que iniciïn una nova etapa molt mes tranquil·la, i els 
agraeix molt la seva participació i les aportacions tan constructives que han contribuït a que 
aquesta comissió sigui de diàleg, i aquest to civilitzat i constructiu en general és mèrit dels 
membres més que d’ell que es limita a intentar dirigir la comissió. Respecte a la culminació de 
la tasca de la Comissió, ell té la voluntat, compartida amb la Maite Carrassón i la resta de l’equip 
de govern de revertir la situació de les plantilles de professorat, per enfortir-les i rejovenir-les, 
però també és conscient de la situació de la que venim i en la que ens trobem, i que serà difícil 
revertir-la del tot.  

A tots els membres de la Comissió els agraeix moltíssim la participació i els desitja bones 
vacances i bon estiu i els encoratja a cuidar-se molt per tal de poder-nos retrobar tots al 
setembre sans i estalvis i tant de bo ens puguem reunir de forma presencial a la sala de juntes 
del Rectorat. 

 

Fi: 10.24. 


